

- Deputy Director General;
- NIS Anti-Corruption Unit;
- All NIS structures;
- NIS Specialised Financial Control Office;
- NIS Accounting Office
- Chrono. /-

Copy to:

Joseph Bedou

 DIRECTOR GENERAL



providers.-/

For all cases of alleged corruption or influence peddling, I reiterate to all staff, both permanent and temporary, that they are advised to report to the Director General of the Institute or directly to the NIS Anti-Corruption Unit, and through all possible channels of communication, any practice that may compromise the rights of NIS employees or service providers.-/

In accordance with the provisions of Article 170 of the Public Contracts Code, any bidder who considers himself to be aggrieved in the procedure for awarding a contract is entitled to seek recourse from the Project Owner; if necessary, he may refer to the Public Contracts Authority for arbitration.

With regard to public contracts, the bidders' files have always been subject to careful examination by the Internal Procurement Board established by the Ministry Delegate at the Presidency in charge of Public Contracts (MINMAP).

With this memo, I would like to reassure all staff that this alleged information is only intended to discredit the management of the Institute, at a time when the Directorate General and all its staff, more than in the past, are committed to consolidating the achievements of performance in technical and financial management, as part of the institutional missions assigned to them.

I have repeatedly read, on social media, information pointing to the existence of a network of illegal practices, more particularly the illegal awarding of public contracts and ransoming of NIS staff.

SERVICE MEMO

No. 002582 /INS/DG/DAF

8

REPUBLIC OF CAMEROON
 Peace-Work-Fatherland
 NATIONAL INSTITUTE
 OF STATISTICS



Yaounde, le

11 MAI 2021

REPUBLIQUE DU CAMEROON
 Paix-Travail-Patrie
 INSTITUT NATIONAL DE LA
 STATISTIQUE

LE DIRECTEUR GENERAL

Joseph Edou

- DGA ;
- Cellule de Lutte contre la Corruption-INS ;
- Toutes les structures de l'INS ;
- Contrôle Financier Spécialisé-INS ;
- Agence Comptable-INS ;
- Chrono. /-

Copie :

Pour tous les cas de soupçons d'acte de corruption ou de trafic d'influence, je réitère à tous les personnels aussi bien permanents que temporaires, qu'il leur est recommandé de saisir le Directeur Général de l'Institut ou directement la Cellule de Lutte contre la Corruption à l'INS, par tous les canaux de communication possibles, pour dénoncer toute pratique de nature à compromettre les droits des employés ou des prestataires de service de l'INS./-

Conformément aux dispositions de l'article 170 du Code des Marchés Publics, tout soumissionnaire qui s'estime lésé dans la procédure d'attribution d'un marché est en droit de solliciter un recours auprès du Maître d'Ouvrage ; le cas échéant, il peut se référer à l'Autorité des Marchés publics pour un arbitrage.

S'agissant plus précisément des marchés publics, les dossiers des soumissionnaires Passation des Marchés mis en place par le Ministère Délégué à la Présidence chargé des Marchés Publics (MINMAP).

Il m'a été donné de lire sur les réseaux sociaux, de manière récidiviste, des informations prétendant l'existence d'un réseau des pratiques interdites, notamment d'attribution non réglementaire des marchés publics et de rangons des personnels de l'INS. Par la présente note de service, je tiens à rassurer tout le personnel que ces prétendues informations ainsi véhiculées, n'ont pour objectif que de jeter le discrédit sur le management de l'Institut, au moment où la Direction Générale et l'ensemble de son personnel, plus que par le passé, sont engagés à consolider les acquis de performance en matière de gestion technique et financière, dans le cadre des missions institutionnelles qui leur sont assignées.

NOTE DE SERVICE

Yaoundé, le 11 MAI 2021
 NATIONAL INSTITUTE OF STATISTICS
 REPUBLIC OF CAMEROON
 Peace-Work-Fatherland



INSITUT NATIONAL DE LA STATISTIQUE
 N° 002582
 /INS/DG/DAF
 Paix-Travail-Patrie
 REPUBLIQUE DU CAMEROON